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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
W ostatnim czasie coraz czêœciej w³adze samorz¹dowe nag³aœniaj¹ problem zwi¹zany z lokalizacjami

stacji bazowych telefonii komórkowych na terenie ich gmin i kwestiê braku œrodków prawnych, pozwa-
laj¹cych wp³ywaæ w³adzom gminy na te lokalizacje. Temat stacji bazowych od wielu lat wzbudza emocje
i obawy mieszkañców, szczególnie tych, którym przysz³o ¿yæ w ich s¹siedztwie.

Do lipca 2010 r. obowi¹zuj¹ce przepisy dawa³y gminom mo¿liwoœæ wp³ywania na lokalizacje obiek-
tów tego typu na przyk³ad przez odpowiednie zapisy w studium uwarunkowañ i kierunków zagospoda-
rowania przestrzennego. W praktyce oznacza³o to ewentualne blokowanie budowy stacji, kiedy mia³a
znajdowaæ siê zbyt blisko domów, co wzbudza³o niepokój mieszkañców.

Obowi¹zuj¹ca ustawa z 7 maja 2010 r. o wspieraniu rozwoju i us³ug sieci telekomunikacyjnych po-
zbawi³a gminy tych instrumentów prawnych. Skutki s¹ takie, ¿e operatorzy telefonii komórkowej zaczy-
naj¹ budowaæ wie¿e nadawcze w centrach wsi, miast, w bezpoœrednim s¹siedztwie szkó³, przedszkoli
i domów mieszkalnych. Operatorzy sieci komórkowych wybieraj¹ dzia³ki miêdzy domami, bo te wyposa-
¿one s¹ we wszystkie media i postawienie masztu jest wtedy mniej kosztowne, nawet nie bior¹ pod uwa-
gê proponowanych przez gminê innych lokalizacji, oddalonych od zamieszkiwanych budynków.

Mieszkañcy maj¹ uzasadnione obawy co do oddzia³ywania na ludzkie zdrowie wytwarzanego przez
nadajniki pola elektromagnetycznego. Wbrew pozorom nie ma dowodów na to, ¿e ich s¹siedztwo nie za-
gra¿a zdrowiu ludzi, bo przekazywane jako pewnik wyniki ekspertyz wykonywane s¹ na zlecenie opera-
torów sieci komórkowych. Zagraniczne Ÿród³a przedstawiaj¹ ten temat zgo³a odmienne.

Nie ma ¿adnych w¹tpliwoœci, ¿e telefony komórkowe zrewolucjonizowa³y œwiat, ¿e s¹ potrzebne,
wrêcz niezbêdne, ale gdy w grê wchodzi ludzkie ¿ycie i zdrowie, to prawo musi dawaæ mo¿liwoœæ ochrony
mieszkañców przed uci¹¿liwym s¹siedztwem stacji bazowych i lokalizowania ich w miejscach oddalo-
nych od zabudowañ mieszkalnych. To nie interesy operatorów sieci komórkowych s¹ tu nadrzêdne.

Szanowny Panie Ministrze, uprzejmie proszê o przeanalizowanie aktualnie obowi¹zuj¹cego prawa
w tej sprawie i próbê podjêcia dzia³añ w celu znalezienia z³otego œrodka, tak by samorz¹dy gminne mia³y
mo¿liwoœæ wp³ywania na decyzje o lokalizacji stacji bazowych telefonii komórkowych, bo to do nich
w pierwszej kolejnoœci zwracaj¹ siê mieszkañcy obawiaj¹cy siê zbyt bliskiego s¹siedztwa takich stacji.
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